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Geachte fractie,  

 

Contact  Social Media Overige gegevens 

 www.hollandskroon.nl   facebook.com/hollandskroon  BNG Algemeen NL82 BNGH 028.51.52.785  

 T 088 – 321 50 00   @hollandskroon   BIC: BNGHNL2G 

 

Op 26 oktober 2020 heeft u politieke vragen (nummer PV-2043) gesteld over Contractverlenging Horizon 

JeugdzorgPlus. In deze brief beantwoorden wij de door u gestelde vragen. U vindt de antwoorden direct 

onder de vragen. 

 

Reactie 

1. Waarom is het college afgeweken van de eerdere afspraken? 

  

 Het college is niet afgeweken van de afspraken. Er zijn geen contractuele redenen geconstateerd 

die aanleiding geven om het contract niet meer te verlengen. 

  

2. Zou Horizon niet gaan investeren wanneer de opdracht, conform de afspraken, met een jaar 

wordt verlengd? 

  

 Jawel. Ook als er met 1 jaar verlengd zou worden zou Horizon investeren om de producten uit 

fase 2 te realiseren. Dit is conform de contractuele afspraken. 

  

3. Waarom is besloten om de opdracht toch ineens voor twee jaar te verlengen? Kunt u ons het 

collegevoorstel en besluit toesturen? 

  

 Er is besloten niet voor één jaar, maar voor twee jaar te verlengen om Horizon de zekerheid en 

de ruimte te geven om de zorg voor de jongeren te optimaliseren. De gemeenten hebben 
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vertrouwen in Horizon. Tijdens deze periode wordt door de werkgroep JeugdzorgPlus en 

contractmanagement nauwlettend in de gaten gehouden of de afspraken uit het addendum 

uitgevoerd worden. 

 

Het collegevoorstel en besluit is als bijlage toegevoegd aan deze beantwoording. 

 

  

4. Kunt u ons deze driemaandelijkse rapportages tot en met heden alsnog doen toekomen? Punt 3. 

Hoe ziet u de rol van de rechterlijke macht in dat kader en waar ziet u mogelijkheden om in 

overleg met de rechterlijke macht tot afschalen van de instroom te komen? Punt 4. Welke kansen 

en risico’s ziet u en hoe past u die toe?   

  

 De drie-maandelijkse rapportage bevat informatie op uitvoeringsniveau en is bedoeld voor 

colleges om te sturen. Vanwege deze reden is met de achttien gemeenteraden afgestemd dat zij 

halfjaarlijks worden geïnformeerd over de resultaten van onze inkoopdoelstellingen. We 

verwachten de eerstvolgende rapportage in november/ december aan u te kunnen sturen.  

 

Afgelopen mei hebben wij u via de nota ‘Evaluatie, één jaar JeugdzorgPlus Antonius, februari 

2019- februari 2020’ geïnformeerd over de voortgang en ontwikkeling van de JeugdzorgPlus 

binnen NHN. 

 

De rechterlijke macht doet uitspraak over het afgeven van gesloten machtigingen. Een 

machtiging, voorwaardelijk of gesloten, wordt op inhoudelijke gronden door de kinderrechter 

bepaald. De gemeenten kan dit niet beïnvloeden. Er kunnen regionale verschillen in de 

rechtspraak voorkomen.  

 

Er is een daling te zien in de instroom in de JeugdzorgPlus, in 2017 was de instroom 80 jongeren. 

De daling past in de landelijke trend waar de instroom JeugdzorgPlus sinds 2017 jaarlijks daalt. 

Jeugdzorg Nederland heeft hier geen verklaring voor. In NHN wordt gedacht dat het kritisch 

kijken van de gecertificeerde instelling naar het inzetten van deze zware jeugdhulp alsmede de 

opening van een driemilieuvoorziening in de regio Alkmaar wellicht van invloed is op de daling. 

 

De gemeenten in Noord-Holland Noord hebben 2 keer per jaar met de jeugdrechtketen overleg. 

Hierin bespreken wij ontwikkelingen van de JeugdzorgPlus. Naast de rechtbank zijn hierbij de 

jeugdrechtadvocaten, Horizon, jeugdbescherming en jeugdreclassering, politie en het speciaal 

onderwijs Ronduit, die het onderwijs op Antonius verzorgt, aanwezig. 

De gemeenten pakken hiermee regie in de keten om in gesprek te gaan over ontwikkelingen, we 

proberen hiermee de keten t.a.v. JeugdzorgPlus op elkaar af te stemmen. We zien ook dat 

Horizon, doordat zij nieuw zijn in de regio en met een vernieuwende aanpak werken, dit tijd 
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nodig heeft om de plek als JeugdzorgPlus-aanbieder in te nemen. We hebben een 

inspanningsverplichting tot samenwerking met de keten in het contract laten opnemen.  

 

  

5. Kunnen wij inzage krijgen in het Plan van Aanpak dat Horizon hiervoor heeft ingediend, temeer 

daar dit subgunningscriterium 40% van de weging uitmaakte?  

 

De offerte waarin Horizon dit beschreven heeft is niet openbaar en kan daarom niet gedeeld 

worden. 

  

6. Hoe is het mogelijk dat bij Horizon niet bekend was dat er in Noord-Holland geen “machtiging 

gesloten jeugdzorg” wordt afgegeven voor fase 2? Hoe ziet u de rol van de rechterlijke macht in 

dat kader en waar ziet u mogelijkheden om in overleg met de rechterlijke macht tot afschalen 

van de instroom te komen? Welke kansen en risico’s ziet u en hoe past u die toe? 

  

 Horizon is gestart met de methode JouwZorg in Zuid-Holland. Zij hebben zich ingeschreven met 

de ervaringen die zij in deze regio met JeugdzorgPlus hebben opgedaan. Het verschil in 

rechtspraak voor het afgeven van een gesloten machtiging was niet te voorzien.   

Doordat we afspraken, binnen de voorwaarden van het contract, hebben gemaakt in het 

addendum is het mogelijk dat Horizon fase 2 realiseert.  

  

7. Op welke termijn wordt in Noord-Holland wel overgegaan tot het afgeven van een “machtiging 

gesloten jeugdzorg”? 

  

 De Rechtbank geeft een gesloten machtiging af. Zie antwoord 4. En 6. 

  

8. Hoever is Horizon met de tweede kleinschalige locatie en waar zal die gesitueerd worden? 

  

 De achttien gemeenten van Noord-Holland Noord hebben, gelet op de instroom, vooralsnog 

vrijstelling gegeven van de opdracht tot het openen van een tweede locatie. Indien de instroom 

structureel stijgt zal Horizon hierover in overleg treden met de gemeenten om hiertoe over te 

gaan. 

Kleinschaliger locaties zijn kwetsbaarder. Horizon beschikt over een deugdelijke risicoanalyse. De 

trend in Nederland is van minder gesloten naar meer open. Dit brengt risico’s met zich mee.  

  

9. Kunt u ons deze risicoanalyse doen toekomen? 

 

Wij beschikken niet over deze risicoanalyse en kunnen u deze niet toesturen. 
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10. Hoeveel kinderen in aantallen en percentages van het totaal in de JeugdzorgPlus geplaatste 

kinderen uit onze regio zijn er in 2017 en 2018 door Parlan naar een gesloten instelling buiten de 

regio geplaatst? 

  

 Wij beschikken niet over deze informatie en kunnen u deze niet toesturen. 

  

11. Hoeveel kinderen in aantallen en percentages van het totaal aantal kinderen in de JeugdzorgPlus 

uit onze regio zijn er in 2019 tot en met heden door Horizon naar een gesloten instelling buiten de 

regio geplaatst? 

  

 4 feb 2019 – 4 feb 2020: van de 60 kinderen zijn er 5 jongeren op andere Horizon locaties 

geplaatst. Dat is 8% van het totaal en binnen onze marges van 10-15% 

 

4 feb 2020 – heden: Conclusie, van de 19 jongeren zijn er 6 op een andere locatie van Horizon 

geplaatst. Dat is bijna 32% van het totaal en past niet binnen de marges van 10-15%. Twee 

jongeren zijn a.g.v. het steekincident doorgeplaatst. Eén jongere is a.g.v. loverboyproblematiek 

bovenregionaal geplaatst. Eén jongere kwam uit de JJI en moest naar een zwaar beveiligde 

omgeving. 

  

12. Wat is de duur in maanden per kind voor 2019 en 2020 tot en met heden dat deze kinderen 

buiten de regio zijn opgevangen? 

  

 Er zijn geen kinderen vanuit Hollands Kroon op andere locaties dan Antonius geplaatst. 

  

13. Wat zijn hiervan de totale kosten geweest voor onze regio voor 2019 en 2020 tot en met heden? 

  

 Er zijn geen kosten gemaakt. 

  

14. Is er vanuit Horizon of vanuit de gemeenten iets geregeld voor ouders, zodat zij hun kind kunnen 

bezoeken zonder financiële of andere belemmeringen? Zo ja, welke regeling is hiervoor getroffen 

en zo nee, waarom niet als het zo belangrijk is dat het systeem van deze kinderen betrokken 

wordt en wat is uw mening hierover? 

  

 Er zijn geen specifieke afspraken. Indien nodig worden er vervoersoplossingen geboden aan 

ouders (km vergoeding of iets anders) wanneer er veel reistijd/afstand is.    
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15. Hoeveel van deze kinderen in aantallen zijn daarna alsnog in het Antonius ondergebracht? 

  

 Wij hebben geen inzicht in de aantallen jeugdigen die na een buitenregionale plaatsing in 

Antonius worden ondergebracht. 

  

16. Hoeveel kinderen worden er per etmaal in het Antonius behandeld? Klopt het dat dit er 14-16 zijn 

in plaats van de door Horizon geschatte 30? 

  

 Op dit moment verblijven er 13 kinderen in het Antonius. Hiervan is er één uit de regio Kop van 
Noord-Holland. 

  

17. Wat zijn hiervan de consequenties voor de behandeling/begeleiding van deze kinderen en 

gezinnen? (het niet doorstromen van fase 1 naar fase 2) 

  

 Zolang fase 2 niet is gerealiseerd stromen jeugdigen uit Horizon naar huis of residentiële 

voorzieningen, en maken ook gebruik van ambulante specialistische jeugdhulp, die in de regio is 

ingekocht. 

  

18. Graag ontvangen wij een overzicht waar de kinderen van fase 1 vanaf de start van Horizon 

naartoe zijn uitgestroomd. 

  

 Gegevens evaluatie februari 2019 t/m februari 2020: 60% van de jongeren zijn na fase 1 

uitgestroomd volgens behandelplan. Dit is een nulmeting. Deze jongeren zijn doorgestroomd 

naar huis, pleegzorg, open driemilieuvoorziening, kamertraining en/of maken gebruik van 

ambulant hulpverleningsaanbod in hun woonplaats. De rest van de jongeren verblijft nog in 

Antonius en nemen deel aan de behandeling. Ook zijn er een aantal jongeren uitgestroomd 

waarvan geen data beschikbaar is over waar zij naar toe zijn uitgestroomd. Het 

contractmanagement maakt met Horizon afspraken over welke data beschikbaar moeten zijn. 

 

We verwachten de eerstvolgende rapportage in november/ december aan u te kunnen sturen. 

 

  

19. Komen deze kinderen na fase 1 weer terug bij de gemeenten waar ze vandaan komen en wie 

pakt dan de begeleiding verder op? Doet Horizon dat en krijgen zij daarvoor betaald of komt dit 

ten laste van bijvoorbeeld de wijkteams of andere organisaties die deze begeleiding overnemen? 

  

 Vanwege het ontbreken van fase 2 zijn de jeugdigen na fase 1 doorgestroomd naar het 

hulpaanbod van andere jeugdhulpaanbieders. Omdat deze zorgaanbieders ook cliënten 

behandelen die niet vanuit de gesloten situatie bij Horizon komen, is niet specifiek aan te geven 
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bij welke zorgaanbieders dit is geweest en in welke omvang. Wel zal dat, bij de invoering van (de 

gehele) fase 2 zoals beschreven in de aanbesteding, verschuiven naar Horizon. Het zal per 

jeugdige verschillen of na afronding van de zorg de jeugdige wordt overgedragen aan 

bijvoorbeeld een lokaal team of aan een andere zorgaanbieder voor vervolghulp. 

  

20. Hoe zit dit met de bezoldiging van de bestuurders van Horizon? Blijven die als bestuurders van 

Horizon en hiermee gelieerde andere organisaties binnen de WNT-normen en waar in de 

jaarstukken van Horizon kunnen we dit vinden? 

  

 De toezichthouder van het ministerie heeft hier onderzoek naar gedaan en die heeft een 

verklaring afgegeven dat de bezoldiging binnen de normen blijft. 

 

  

Met vriendelijke groet, 

 

 

M.M.J. van Gent 

wethouder Sociaal domein en samenleving 

 

Deze brief is digitaal opgesteld en daarom niet ondertekend. 


